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P R o T o K o Ł NR xxxVIII/2013
z XXXVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadencji, która odbyła się w dniu 14.03.2013 r. od godz. 1600
do godz. 19@ w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta

pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza
Przewodniczącego Rady Miasta oraz
Wiceprzewodniczących Rady Miasta

Pana Tomasza Dańczyszyna oraz Wojciecha Wydrzyńskiego .

Na ogólną liczbę 2l Radnych w XXXVIII zvnllczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji
udział wzięło wg listy obecności l9 Radnych.

1. Babiak Roman
2" Biega Jan
3. Bluj Maciej
4. Chy.tła Mariusz
5. Chrobak Andrzej
6, Dańczyszyn Tomasz
7. Drwięga Kazimierz
8. Drwięga Maciej
9. Krynicki Jozęf
l0. Lewandowski Piotr
1 l. Lisowska Teresa
l2. Najsarek Rober1
13. Oberc Maria
14. Oklejewtcza Jan
1 5. Pruchnicki Wojciech
l6. Ryniak Adam
17, Tymoczko Henryka
18. WoźniczakŁukasz
19. Wydrzyński Wojciech

Nieobecni Radny (usprawiedliwieni) :

1. Bętkowski Ryszard
2. Daszyk Zbigniew

Przewodniczący Zarządów Rad Dzielnic obecni
Sanoka VI kadencji.

1. Czerwiński Zbigniew
2. OryszczynStanisław
3. Osękowski Marian
4. Piegdoń Wojciech
5. Podulka Franciszek
6. Pytlowany Edward
7. Szul Krzysztof

na XXXVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta

- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Błonie
- Rada Dzielnicy Wójtowstwo
- Rada Dzielnicy Olchowce
- Rada Dzielnicy Zatotze
- Rada Dzielnicy Dąbrowka
- Rada Dzielnicy Środmieście



Ponadto w XXXVIII zvuryczalnej Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta
Pan dr Wojciech Blecharczyk, Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz, Zastępca Burmistrza
Pan Ziemowit Borowczak, Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot, Sekretarz Miasta Pan
Waldemar Och, Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przę.strzennego

Pani Marta Kopacz, Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska
iZarządzania Kryzysowego Pan Jacek Gomułka, Pracownik Wydziału Edukacji, Kultury
Ftzyczne1 i Promocji Pan Robert Bańkosz, Komendant Powiatowej Policji Pan Mirosław
Pawełko, Komendant Straży Miejskiej Pan Marek Przystasz.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewlcz - otworzył XXXVIII zwryczajną Sesję Rady
Miasta Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza Miasta, Zastępców Burmistrza,
Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, Komendanta Powiatowej Policji Pana Mirosława
Pawełko, Komendanta Straży Miejskiej Pana Marka Przystasza, Dyrektora MOSiR Pana
Damian Delektę, przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz wszystkich
obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdził, ze na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych do

podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.2.
powołanie sekretarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał sekretarza Sesji, którym został Radny
Pan Robert Najsarek.

Ad.3.
zapoznanie Rady z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz pointbrmował, ze program Sesji został Radnym
dostarczony.

porzadkiem obrad;

1. Otwarcie obrad,
2, Powołanie sekretarza ses.ji.

3. Zapoznanie Rady zporządktem obrad.
4. Informac,j a Przewodni czącego o złożony ch interpelacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza zdziałalności między sesjami.
7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok

2U3, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowej sprzedaży

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 33314 o pow.

0.0054ha stanowiącą własność Gminy Miasta Sanoka na rzecz właściciela
nieruchomości przyległej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 33312,

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.



9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie obciĘenia nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka oznaczonej w ewidencji gruntów jako
działka nr 21 obr. Sródmieście słuzebnością przesyłu sieci ciepłowniczej na tzecz
SPGK Sp. z o.o. w Sanoku, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie"

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie nadania nazw nowym ulicom
w Dzielnicy Olchowce miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej
sprawie.

l 1. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wymagań, jakie powinien
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie oprózniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie,

l2. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznania prawa do uzywania
herbu miasta Sanoka przez Zwtązek Strzelecki Rzeczpospolitej ,,STRZELEC"
Komenda Okręgu,,Południe" ul. Sienkiewicza 2 w Sanoku, z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie.

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia Gminy Miasta
Sanoka do Konwentu Współpracy Samorządowej Polska - Ukraina, z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

l4" Interpelacje.
15. Wolne wniosku i zapytania.
16. Zamknięcie obrad.

Nie wniesiono uwag i zastrzężen do porządku obrad.

Ad.4.
Informacia przewodniczacego o złożonych interpelaciach.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że do chwil obecnej nie wpłynęła
żadna interpelacja.

Ad.5.
sprawozdanie komisii z działalności miedzy sesiami.

Komisja Finansowo - Gospodarcza - odbyła jedno posiedzenie między sesjami, było to
wspólne spotkanie z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu i Turystki otaz z Komisją
Infrastruktury Miejskiej, na ktorym omawiano projekty uchwał zawatl',e w programie
przedmiotowej sesji oraz opiniowano pisma skierowanę przez Burmistrza Miasta do Komisji.

Komisja Infrastruktury Miejskiej - odbyła jedno posiedzenie w okresie między sesjami, na
którym zaopiniowała projekty uchwał zawańe programie przedmiotowej sesji oraz udzielono
szereg informacji.

Komisja OświaĘ, Kultury, Sportu i Turystyki - odbyła dwa posiedzenie w okresie między
sesjami, jedno wspólne z Komisją Finansowo - Gospodarczą oraz dtugie na którym
opiniowano projekty uchwał oraz sprawdzono pod względem formalnym kompletność
wniosków do Nagrod Miasta Sanoka.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - odbyła dwa posie dzęnia
w okresie między sesjami. Na posiedzeniu w dniu 14 lutego uczestntczylt przedstawiciele Rad
Dzielnic, Straz Miejska oraz Policja i omawiane były sprawy związane z bezpieczeństwem



w mieście Sanoku. Na drugim posiedzeniu omawiane były projekty uchwał zw:ązane
z przedmiotową sesją.

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej - odbyła jedno posiedzenie między sesjami. Na
posiedzeniu omówione zostały sprawy związane z funkcjonowaniem nocnej opieki społecznej
oraz otrzymano sprawozdanie z działalności miejskiego ZOZ - u. Ponadto do Komisji
wpłynęły trzy pisma m.in. od Starosty Sanockiego, Dyrektora Szpitala lek. med. Adam
Siembaba oraz ordynatorów, ktorzy zwracaJą się z prośbą o pomoc finansową dla szpitala
w zakupie sprzętu. Przewodniczący Komisji poinformował, że szpital za rok 2072 zapłacił
180.000 zł. podatku, więc jeżeltznajdąsię jakieś wolne środki, manadzieje ze Radni poprą
wniosek Komisji Zdrowia, który został skierowany do Burmistrza o pomoc finansową
w zakupie sprzętu.

Komisja Rewizyjna - odbyła jedno posiedzenie w okresie miedzy sesjami, na który zostały
zatwiqdzone dwa protokołu z kontroli dot. skarg i wniosków za 207I i 2012 oraz dot.
umorzeń podatkowych osób ftzycznych i osób prawnych. Oba protokoły zostały skierowane
do BurmisttzaMtasta.

Ad.6.
sprawozdanie Burmistrza z działalności miedzv sesiami.

Sprawozdanie z wydanych zarządzeń stanowi załączntk do protokołu,

25 lutego - w Urzędzie Miasta w Sanoku przebywał Podkarpacki Komendant Wojewódzki
Policji inspektor Zdztsław Stopczyk. Jego wizyta była związana z oficjalnymi
podziękowaniami Komendanta Głównego Policji oraz Podkarpackiego Komendanta
Wojewódzkiego Policji dla wszystkich zaangażowanych w akcję z 70 stycznia br. przy ul,
Cegielnianej" Choć jej finał nie był taki, jak oczekiwano, to w oczach policji, wszystko co
samorząd, słuzby i placowki oraz osoby prywatne mogły zrobtc, zostało wykonane w sposób
optymalny i ocenione dobrze.

27 lutego - Burmistrz Miasta z Sekretarzem Miasta Panem Waldemarem Ochem odbył
kolejne spotkanie z osobami, które chcą zaangażowac w organizację Swiatowego Zjazdu
Sanoczan. Spotkali się z grupą profesorów, pod przewodnictwem prof. dr hab. Feliksa Kiryka,
'fo jego wtdząjako szefa rady programowej części merytorycznej zjazdu, czyli konferencji,
pokazującej historię, środowisko naturalne, zycie gospodarczę i inne aspekty wielowiekowej
tradycji i historii Sanoka. Burmistrz powiadomił Radnych, ze wspolnie zPrzęwodniczącym
Rady Miasta oraz Prezesem TowarzystwaPrzyjacioł Sanoka i Ziemi Sanocki organtzująZ)
marca o godz. 1 7@ spotkanie, na które zaproszono szeroką grupę sanoczan, których chcą
namowić - przekonać do udziału w Komitecie Organtzacyjnym, a więc wyłonić zatząd oraz
powołać sekcje - komisje, które zajmować się będą realizacją poszczególnych punktów
programu i logistyki przedsięwzięcia.

W dniach 21 lutego i 1 marca - Burmistrzprzebywał na dorocznym ileździe Związku Miast
Polskich w Kołobrzegu, podczas którego zarząd ZMP przedstawił poszczegoInym członkom
- burmistrzom t prezydentom działanla organizacji ZMP zmterzające do przedstawienia
niepokojących zjawisk w polityce w stosunku do samorządów.

6 marca - Odbyło się kolejne spotkanie organizacyjne przed powołaniem sanockiego klastra
gospodarczego. Burmistrz powiadomił, ze na tym etapie, przed rejestracjąklastra, znajduje się



w nim 18 przedsiębiorstw. Odbierają juz deklaracje członkowstwa. a Regionalna lzba
Gospodarcza. przy pomocy urzędu, złoży wniosek rejestracji, a potem będzie wnioskować
o środki na funkcjonowanie klastra, w miarę ogłaszania przez rząd naborów.

7 marca - Wraz z zastępcą Burmistrz przebywał w Regionalnej lzbie Obrachunkowej, gdzie
poproszeni o przedstawienie kierunkow bezpieczeństwa budzetu miasta, zaplęzentowali
wszystko, czym się kierują jako zarządzający miastem, aby w perspektywie czasowej
dostosowac naszę kierunki rozwoju do wymogów formalnych rczporządzeń finansów
publicznych państwa. Burmistrz powiadomlł, żę w maju, może końcem kwietnia dostaną
audyt fi nansoweg o bezpieczeństwa miasta S anoka, który został zlecony .

Ad.7.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowei na rok 2013.
z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot poinformow,ał, że w projekcie uchwały dot. zmiany
budzetu na rok 2013 zostały wprowadzone autopoprawki i nowa wersja została Radnym
przekazana. W sumie zmiana powoduje wzrost budzetu o 975.413 zł. i na to składają się
następujące zadanta,.
- projekt pn. ,.Poprawa atrakcyjności inwestycyjnej miasta Sanoka poprzęz budowę
geograficznego systemu informacji przestrzennej" - wprowadzony zostaje wkład własny oraz
środki pomocowe i unijne. W sumie środki pomocowe wynoszą na ten projekt 402.620 zł. t tą
samą sumą zwtększa się wydatki.
- projekt pn. ,Przez Karpaty. Poprawa dostępności turystycznej regionu Sanoka
i Humennego" finansowany z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, w sumie
w dochodach ten projekt wynosi 23L248 zł, i o tą samąkwotę zwiększa się wydatki.
- podnosi się plan dochodów subwencji oświatowej o kwotę 341.545 zł. i o tą samąkwotę
wprowadza się w wydatkach z przeznaczeniem na szkoły podstawowe i gimnazja.
Dokonuje się przeniesień wydatków budzetowych:
- na wniosek Rady Dzielnicy Olchowce w Dziale Leśnictwo kwota l800 zł. przeniesiona
zostaje do Działu Administracja, są to środki na koszty administrowania mieniem omyłkowo
zaplanowane przez Radę Dzielnicy w pozycjt Leśnictwo.
-Dział Transport i łącznośc - postanowieniem Komisji Finansowo - Gospodarczej w tzw.
wnioskach inwestycyjnych było przęznaczęnie kwot z inwestycji drogowych na wkłady
własne do projektow unijnych, w zwtęku z czym środki na inwestycje drogowe zmniejsza
się o kwotę 536.023 zł. i przeznaaza się na wkład własny do projektu pn. ,.Poprawa
efektywności energetycznej obiektów oświatowych w Sanoku", który obejmie dwa złobki
i jedno przedszkole.
- zmniejsza się kwotę zplanow przestrzennych84.582 zł. zprzeznaczęniem na wkład własny
do projektu ,,Poprawa atrakcyjności inwestycyjnej miasta Sanoka poprzez budowę
ge o gr aftczne go s y stemu inform acj i prze strzennej ".
- zRozdziału Promocja zmntejsza się kwotę 12.171 zł. tprzenosi się na wkład własny do
projektu ,,Przez Karpaty. Poprawa dostępności turystycznej regionu Sanoka i Humennego".
- kolejna zmiana sygnalizowana była przy pierwszej zmianie budzecię, mianowicie
w Kulturze ftzycznej przesunięta została kwota 300.000 zł., gdyż z powodu braku zapisu o
objęciu udziałów w spółce trzęba było zmienic paragraf. W przedmiotowej zmtanię środki
ponownie wracają na właściwy paragraf 60l, czyli objęcie udziałów w spółce.
- w Kulturze flzycznej zgodne z intencją Komisji Finansowej było zmniejszęnie środków na
imprezach sportowych i zwiększenie na dotacjach, więc zostaje to przekazane na właściwy
paragraf i kwotę l 1 ,000 zł. przenosi się na paragraf dotacje.



Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabranla głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Jan
Oklejewicz zamknfr dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały dot.
zmlany uchwały budzetowej na rok 2013.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/319/13 głosowało l9 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących nie było.

Uchwala została podjęta.

Ad.8.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowei sprzedaży
nieruchomości oznaczonei w ewidencii gruntów iako działka nr 333/4 o pow. 0.0054ha
stanowiaca własność Gminv Miasta sanoka na rzecz właściciela nieruchomości
przyległei oznaczonei w ewidencii gruntów iako działka nr 333/2. z ewentualnym
podieciem uchwałv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest wyrazenie zgody na
sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomość stanowiącej własność Gminy Miasta
Sanoka, połozonej w Sanoku obręb Wójtowstwo przy ul, Jana Pawła II i ul. Wiśniowej,
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 33314 o pow. 0.0054 ha. Z wnioskiem
o sptzedaż przedmiotowej działki wystąpił Pan Jacek Kordas, właściciel nieruchomości
sąsiedniej oznaczonej ni 33312 z przeznaczeniem działki gminnej na polepszenie
zagospodarowania własnej działki. Działa 33314 wraz z działkami połozonymi obok o nr
33313,33414 i 33416 została wydzielona w latach 90 właśnie z przęznaczeniem do sprzedaży
fla rzecz właścicieli dziaŁęk sąsiednich. Transakcje te zostały zrealizowane w 1996 r.
z wyjątkiem sprzedaży właśnie działkt nr 33314, z tego względu ze wnioskodawca w tym
czasię wyjechał za granicę i nie wstawił się do notariusza aby podpisać umowę. Do sprawy
sprzedaży działkt Pan Jacek Kordas powrócił w tym roku składając wniosek i chcąc w końcu
uregulowaĆ stan prawny tego terenu. Zgodnie z art. 3] ust. 2 pkt. 6 ustawy o gospodarce
nieruchomościami działki gminne mogą być sprzedawane w drodze bezprzetargowej na rzecz
właścicieli nieruchomości przyległej wtedy gdy nie mogą być zagospodarowane jako odrębne
nieruchomości. Działka nr 333l4 stanowi wąski pas gruntu o małej powierzchni bez prawnego
dostępu do drogi publicznej i te cechy wykluczają samodzielność zagospodarowania tej
działkt. W związku z povłltższym proponuje się przeznaczyc tądziałkę do sprzedaży na rzecz
Pana Jacka Kordasa.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozfiywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.



prowadzący posiedzenie pan Jan oklejewtcz otwotzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczlĄania projektu uchwały w sprawie
bezprzetargowej sprzedazy nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr
333l4 o pow. 0.0054 ha stanowiącą własność Gminy Miasta Sanoka na tzecz właściciela
nieruchomości przyległej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działkanr 33312.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/32}IL3 głosowało l9 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.9.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w snrawie obciażenia nieruchomości

łasność Gmin elwew w iako
działka nr 27 lużebności na rzecz spck
sp. z o.o. w sanoku, z ewentualnvm podięciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały przygotowano w związku z wnioskiem,
który wpłynął od Sanockiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z stedzibą
ul. Jana Pawła II 59, w sprawie ustanowienia słuzebności przesyłu sieci ciepłowniczej na
nieruchomości Gminy Miasta Sanoka oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 21 obr.
Srodmieści e, działka stanowi teren stadionu Wierchy. Na dziiłce nr 2l znajduje się czynna
rozdzielcza sieć ciepłownicza Dn50, Dn80, Dn125, Dn250 wykonana w odcinku od strony
wschodniej w latach ż007-2008, natomiast w odcinku od strony połnocnej działki w latach
2011-2012. Służebność przesyłu byłaby tak jak przebiega sieć ciepłownlcza plus strefa
ochronna pas od 2 m do 2,5 m od skraju rury ciepłowniczej. Zgodnie z aft. 305 Kodeksu
Cywilnego nieruchomość można obciĘyó na rzęcz przedsiębiorcy, który zamierza
wybudować albo którego własność stanowią już urządzenia, o ktorych mowa w art. 49
kodeksu, prawem polegającym na tym że przedsiębiorca może korzystac w oznaazonym
zakresie z nieruchomości obciązonej, tzn, korzystać w zakresie niezbędnym do dokonywania
konserwacji, remontów, modernizacji urządzeń przesyłowych lub ich instalacji wtaz
z prawem wejŚcia i wjazdu na teren odpowiednim sprzętem. Wniosek społki SPGK
podyktowany jest potrzebą prawnego zabezpieczenta swoich interesów zwtązanych
z funkcjonowanie sieci, a w szczęgolności w kontękście mozliwości sprzedaży działki
gminnej osobie trzeciej. Wobec powyzszego uważa się, ze podjęcie uchwały o obciążeniu
słuzebnością przesyłu nieruchomości gminnej jest w pełni zasadne.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozy.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozy,tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusje w tym punkcie.



Radny Pan Łukasz Wożniczak zwrocił się z pytaniem, w jakiej wysokości będzie służebność?

Naczelnik Wydziału Pani Marla Kopacz odpowiedziała, żę otrzymano dzisiaj operat wyceny
ikwota jest bardzo duza, w wysokości 121.000 zł., z tymże przepisy żadnej ustawy nie

narzuca,ją Burmistrzowi przyjęcia tej kwoty. Kwestie odpłatności i konkretnych zapisów
w Księdze Wieczystej będą w protokole uzgodnień.

Radny Pan Łukasz Wożniczak poprosił o stanowisko Burmistrza w sprawie przedmiotowej

słuzebności.

Burmistrza Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, że wspólnie z Presem SPGK
i Naczelnikiem Wydziału podjęto decyzję, ze protokołem odrębnym, w przypadku zgody
Rady Miasta na słuzebność, będzie podjęte zarządzenlem o I0oń zapłacie z całości.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
zamknfl dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie
obciązenia nieruchomości stanowiącej władnośc Gminy Miasta Sanoka oznaczonej
w ewidencji gruntów jako działka nr 27 obr. Srodmieście słuzebnością przesyłu sieci
ciepłowniczej na rzecz SPGK Sp. z o.o. w Sanoku.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeń.

Zaprzyjęciem Uchwały Nr XXXVIIV321120I3 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.10.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie nadania nazw nowym ulicom
w Dzielnicv olchowce miasta sanoka. z ewentualnym podieciem uchwatv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marla Kopacz
poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały dotyczy nadania nowych nazw ulicom
wdzielnicy Olchowce. Zgodnie z przęp|sami art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy o samorządzie

gminny do wyłącznych właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie

nazw ulic będących drogami publicznymi oruz nazw drog wewnętrznych. KoniecznoŚĆ

nadania nowych nazw ulic dla tej części miasta Sanoka w dzielnicy Olchowce jest

konsekwencją m,in. uchwalenia MPZP, a także wydawania decyzjt o warunkach zabudowy,

w wyniku ktorych wydziela się nowe działkl przęznaczone pod budownictwo mieszkaniowe.
Zaprojektowanie numeracji porządkowej dla nowo powstałych działęk wymaga nadania
nowych nazw. Dodatkowo w miarę zagęszczania się zabudowy przestają wystarczac
kombinacje z numeracją istniejącą budynkow ptzyporządkowanej do jednej ulicy.
Szczególnego uporządkowania wymaga numeracja porządkowa budynkow w rejonie ulicy
Zagumiennej i ul. Łącznej. Rada Dzielnicy Olchowce po zapoznaniu się z propozycjamt
nazw pozytywnie je zaopiniowała. Proponuje się następuj ące nazw

1) ulica Piękna - zlokalizowana pomiędzy ulicą Przemyską i ultcą Zagumienną na

działcę nr 331 stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka
ż) ulica Bracka - zlokalizowana pomiędzy ulicą Przemyską i ulicą Zagumienną na

dztałce nr 36l, 365 stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka



3) ulica Krótka - zlokaltzowana pomiędzy ulicą Przemyską i ulicąŁączną na działce nr
400 stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka

4) ulica Urocza - zlokaltzowana od ulicą Przemyskiej w kierunku północnym, na działce
nr 411 ,472 stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka

5) ulica Olchowiecka - zloka|izowana pomiędzy ulicą Spacerową i ulicą Turystyczną na
dztałkach nr 380, 424 stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka

6) ulica Mała - zlokalizowana pomiędzy ulicą Turystyczną i ulicą Sienną na części
działki nr 440 stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka

7) ulica Strazacka - zlokallzowana od Przemyskiej w kierunku południowo - zachodnim
na działkach nr 630, 668 stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej,

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąlił do odczytania projektu uchwały w sprawie nadania nazw
nowym ulicom w Dzielnicy Olchowce miasta Sanoka.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/322|20|3 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwala zostala podjęta.

Ad.11.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wvmagań. iakie powinien spełniać
przedsiebiorca ubiegaiacv sie o uzvskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczvstości ciekłych. z ewentualnym nodieciem uchwah
w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Zarządzania
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka poinformował, że przed zmtaną w 2011 r. ustawy
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach ustawodawca zobowiązał Radę Gminy do
uchwalenia uchwał, ktore określały wymagania jakie powinien spełniać przedsiębiorca
ubiegający się o zezwolenie na świadczenie takich usług jak: odbieranie odpadow
komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżnianie zbiorników bezodpływowych
i transpońu nieczystości ciekły, ochrony przed bezdomnymt zwterzętami, prowadzenia
schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzybowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich
części. Rada Miasta Sanoka 17 grudnia 2009 r. podjęła dwie takie uchwały, które określały
wymagania dla cytowanych wyzej przedsiębiorców. Jedna uchwała określała wymagania dla
przedsiębiorców odbierających odpady komunalne i oprózniania zbiorników
bezodpływowych. Druga uchwała regulowała wymagania w zakresie ochrony przed
bezdomnymt zwierzętami i prowadzenie schronisk. Ustawodawca w 2011 r. zmieniając ww.
ustawę uchylił zapis dot. uzyskania przęz przedsiębiorcę zezwolenia od gminy na świadczenie
usług w zakresie odbierania odpadow komunalnych zastępując go zobowtązaniem dokonania
wpisów przedmiotowej działalności do rejestru działalności regulowanej. W związku
z povnryższym niezbędna jest zmiana obowiązującej Uchwały Rady Miasta Sanoka w sprawie
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wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o zezwolęnie w zakresie
odbierania odpadow komunalnych od właścicieli nieruchomości, oprózniania zbiorników
bezodpływowych i transpotlu nieczystości ciekłych i zastąlienie ją Uchwałą w sprawie
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zęzwolęnia
w zakresie oprożniania zbiorników bezodpływowych i transpońu nieczystości ciekłych.
Przedłożony projekt uchwały określa owe wymagania dla przedsiębiorcy, mianowicie mówi
jakie powinien posiadać pojazdy asenizacyjne, bazę transportową miejsca do mycia
i dezynfekcji pojazdow asenizacyjnych, a takze mówi o tym, ze przedsiębiorca powinien
posiadać równiez pisemne zapewnienie o gotowości odbioru nieczystości ciekłych przez
stację zlewną. Zatem przedkładając projekt uchwały, Naczelnik Wydziału poprosił o jej
podjęcie.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowe.j uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwroctł się z pytaniem czy na terenie miasta Sanoka istnieje,
oprocz Sanockiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, przedsiębiorca ktory spełnia
waruŃi określone w uchwale? (pytanie zostało zawarte równiez w pkt. l5 porządku obrad
sesji - Wolne wnioski l zapytanta).

Odpowiedz na pytanie zostanie udzielona pisemnie.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
zamknfi dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia
w zakresie oprózniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIIY3ż3120I3 głosowało l9 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.12.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyznania prawa do użwvania
herbu miasta Sanoka przez Zwiazek Strzelecki Rzeczpospolitei .,STRZELEC"
komenda okregu ."poludnie" ul. sienkiewicza 2 w sanoku. z ewentualnym podieciem
uchwały w tei sprawie.

Pracownik Wydziału Edukacji, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert Bańkosz
poinformował, że z wnioskiem o przyznanie prawa do bezpłatnego uzycia herbu zwrócił się
Zwtązek Strzelecki Rzeczpospolitej ,,STF{ZELEC" Komenda Okręgu ,,Południe", jest to
jedna juz w tej chwili z dwóch organizacjt o tym charaktęrzę działająca na terenie miasta.
Zwtązek prosi o nadanie prawa do użycia herbu na swoich oficjalnych drukach, gadżetach,
emblematach. Z punktu widzenia formalne wszystkie warunki zostały spełnione.
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Komisja Oświaty, Kultury, Sporlu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

prowadzący posiedzenie pan .Ian oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w zwlązku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie przyznania
prawa do używania herbu miasta Sanoka przęz Zwtązek Strzelecki Rzeczpospolitej
,,STRZELEC" Komenda Okręgu,,Południe" ul. Sienkiewicza2 w Sanoku,

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIIV324l20l3 głosowało l9 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.13.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystapienia Gminy Miasta
Sanoka do Konwentu Wsrrólpracy Samorzadowei Polska - Ukraina. z ewentualnym
podieciem uchwały w tei sprawie.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, ze Konwent Współpracy
Samorządowej Polska - Ukraina powstał kilka lat temu jako owoc pracy Polsko - Ukraińskiej
Izby Gospodarczej. Otóz Polsko - Ukraińska Izba Gospodarcza istniejąca juz blisko 20 Iat
mająca na swoim koncie bardzo szeroką współpracę gospodarczą pomiędzy naszymi dwoma
krajami, budująca nieustannie tą nić współpracy t przyjaźnt między Polską i Ukrainą od
bardzo wielu lat na swoje posiedzenia zapraszała również samorządowców. Dzięki temu
samorządy głownie z Polski centralnej, zachodniej, które nie mająbezpośredniego dostępu do
tej współpracy codziennej, utrzymały mnóstwo mozliwości partnerstwa między Polską
a Ukrainą. Po wielu latach współpracy w ramach Polsko - Ukraińskiej Izby Gospodarczej,
która ma siedzibę w Szczecinie zawiązano Konwent Wspołpracy Samorządowej Polska -
Ukraina również z siedzibą w Szczecinie. Gmina Miasta Sanoka nawtązała kontakt
z Konwentem we wrześnie zeszłego roku. W styczniu br. odbyło się spotkanie w Sanoku, na
którym została podjęta deklaracja współpracy gospodarczej pomiędzy samorządami polskimi
i ukraińskimi, która w przyszłości ma rowmięż zaowocować współpracą na gruncie
młodziezowym na wzór współpracy Polsko - Niemieckiej. Jest to pomysł, idea która
przyŚwieca Ambasadorowi Ukrainy w Polsce, równieź Ambasadorowi Polski na Ukrainie,
Konsulom Ukraińskim w Polsce, Konsulom Polski na Ukrainie, aby tą współpracę przenosić
poptzez grunt samorządovn1l na grunt współpracy młodziezowej. Miasto Sanok, które ma dwa
miasta parlnerskie na Ukrainie i z trzęcim podpisano deklarację współpracy jest jak
najbardziej predestynowane do tego, żeby uczestniczyć w takim Konwencie . Z wojewodztwa
Podkarpackiego w Konwencie uczestniczy Przemyśl, który do tej pory był jednym oknem na
Ukrainę dla pozostałych samorządowców, Sanok będzie tym drugim. Zastępca Burmistrza ma
nadzieję żę w połowie drogi pomiędzy Polską i Ukrainą to najwięcej spotkań będzie
odbywać się w Sanoku. Liczą bardzo na zacieśnienie tej współpracy, na wymianę
doświadczen związanych z współpracą ukraińską pomiędzy polskimi samorządami oraz
wląząpewne nadzieje ztym, ze kiedyś ta współpraca zaowocuje wzajemnymi inwestycjami.
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Załącznlktem do niniejszej uchwały jest Statut Stowarzyszenia Konwent Współpracy
Samorządowej Polska - Ukraina. Jest to typowy statut stowarzyszęnia zrzeszającego
samorządy.

Komisja F-inansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozy.tywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie przystąpienia
Gminy Miasta Sanoka do Konwentu Wspołpracy Samorządowej Polska - Ukraina.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIIV32512013 głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.14.
Interpelacie.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że nie wpłynęła żadna
interpelacja,

Ad.15.
wolne wnioski i zapvtania.

Komendant Strazy Miejskiej Pan Marek Przystasz przedstawił sprawozdanię z działalności
Strazy Miejskiej zarck2012. Sprawozdanie stanowi załączntk do protokołu.

Radny Pan Andrzej Chrobak zv,,roclł się z prośbą do Burmtstrza o zainteresowanie się
sytuacją w fabryce autobusów AUTOSAN. Radny zdąe sobie sprawę, że działania
samorządu, zarówno Burmistrza jak i Rady Miasta, w tym zakresie są bardzo ograniczone,
jednak to co tam się dzieje musi wzbudzic zatnteresowanie. Pracownicy malą bardzo
nieregularne płacone pobory, ponadto pojawiła się informacja o zmniejszeniu poborów
o 50oń, więc jest to temat , którym Rada Miasta i Burmistrz powinni się zainteresować.
Radny złożył również wniosek o opracowanie i wprowadzenie w mieście Sanoku karty rodzin
wielodzietnych, która funkcjonuje w wielu miastach Polski, Rodziny objęte taką karlą mają
duże zniZki na wejście na basen, do kina, do teatru, na lmprezy kulturalne organizowane pIzez
miasto itp., często włączali się do tego przedsiębiorcy, sklepy, firmy" Jest to godne
zainteresowania tym bardziej, że Sanok się wyludnia m.in. dlatego, ze warunki materialne
sanoczan się pogarszają.
Radny Pan Andrzej Chrobak zwroctł się z pytaniem dot. pkt. i 1 obrad sesji, a mianowicie
uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się
o uzyskanie zęzwolęnia w zakresie optożniania zbiorników bezodpływowych i transportu
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nieczystości ciekłych. Czy na terenie miasta Sanoka, oploaz SPGK , są innymi przedsiębiorcy
spełniający określone warunki?

Radna Pani Henryka Tymoczko podziękowała Zastępcy Burmistrza Panu Ziemowitowi
Borowczakowi za szybkie załatanię dziury na skrzyzowaniu ul. Strozowskiej i ul.

Kawczyńskiego.
Zwroclła się równiez z prośbą o naprawienie chodnikaprzy ul. Dworcowej.

Radny Pan Maciej Bluj poruszyły następujące kwestie:
- Dot. strony internetowej Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. W kwestiach

najnowszych przepisów prawnych nie mozna się nic dowiedzieć na tej stronie, zamieszczone
są tam stare intbrmacje.
- Dot, placu na ul. Białogorskiej. Plac miał być uporządkowany, a znajduje się tam kruszywo,
betony i wygląda to nieestetycznie, brzydko. Jężęlt nie ma środkow na zagospodarowanie

tego terenu to przynajmniej mozna by było przenieść kruszywo tam gdzie była dawniej
prochownia.

Radny Pan Maciej Drwięga zwroctł się z następującymi sprawami:
- Dot. drogi środmiejskiej, Radny uważa, żę temat drogi środmiejskiej powinien pojawiaĆ się

w formie poszerzonej informacji dla Rady i mieszkańców miasta na jednej z najbliższych
sesji. Inwestycja ma kosztowac 9 m|n zł., więc tym bardziej powinno się przekonaĆ

mieszkańców, że jest potrzebna i warta tych pieniędzy, bo reakcje dot. tej inwestycji są

niekiedy nieprzychylne.
- Dot. sporu zTowarzystwem Gimnastycznym,.Sokół". Radny zwrocił się z pytanlem, cZY

coś wynikło z ostatniej burzliwej dyskusji na Radzie Miasta, czy ptowadzone są mediacje?

Dodał" ze w czerwcu kończy się rewitalizacja, ul, Piłsudskiego najbliższej położona Torsanu.

będzie wyglądać pięknie, a Torsan po ściągnięciu dachu będzie wyglądał fatalnie, zręszlą

działka przy kortach tenisowych w chwili obecnej tęż nie wygląda ładnie.

- zwroÓIł się z prośbą o informacje na temat złożonych projektow o dofinansowanie

z programu Innowacyjna Gospodarka, wykonania dokumentacji technicznej, uzbrojenia 40 ha

tęienów inwestycyjnych na Dąbrówce oraz o podpisaniu umowy z Polską Agencją informacji

Inwe stycj i Zagr aniczny ch 
"

Radny Pan Wojciech Pruchnicki poruszył następujące kwestie:
- Dot. idei budówy budynku komunalnego w Sanoku - na jakim etapie jest ta idea, czy były
juz jakieś czynności w tym kierunku wykonane oraz czy jest coś planowane?

- not. kaplicy na cmentarzu przy ul. Konopnickiej - jakie są juz wykonane czynnoŚci

w zwtązku z budową kaplicy?
- Dot. nowego systemu opłaty za śmieci, ktora najbardziej uderzy w rodziny wielodzietne,

w związku z czym zwrócił się z propozycjąwprowadzanie formy szczegolnej rekompensaty

dla tych rodzin. De facto rodziny wielodzietne produkują mniej tych śmieci, a płaciĆ się

będzie od osoby a nie ilości.

Radny Pan Łukasz Woźntczakzwroctł się z następującymi zapytaniamt:

- Jak będzie wyglądała Galeria Sanoka, jak daleko odbiega od tego co było wizualizowane

Radnym? Zwroctł się rowniez z prośbą o przedstawienie wizualtzacji Galerii Sanok.

- Radny dostaje sygnały, że społdzielnie mieszkaniowe w sprawie gospodarki śmieciowej,

czyli deklaracji dla mieszkańców miały inne zdanie, więc czy coś wiadomo w tej kwestii?

- Żv,,tóclł się Ź prośbą o załatantę dziury na ul. Iwaszkiewicza na przeciwko sklepu Groszek.
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Radna Pani Teresa Lisowska w imieniu mieszkańców Dzielnicy Zatorze zwróclła się z prośbą
o naprawianie drogi źwirowej na ul. Zielnej, ktora zniszczona została przez wykonawcę
wywoźącego ziemię z wykopów pod zbiornik.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że odnośnie drogi środmiejskiej to
po 20 latach mówienia o tej drodze jest na dzisiaj sytuacja, ze większości sanoczan, ktorzy
bardzo za tym tematem optowali przęz wiele lat, jest wśrod nich brak wiary że ma to szanse
powodzenia w najbliZszych latach. Zdarzają się protesty najczęściej tych osób, ktorzy
zamieszkują w poblizu planowanego przebiegu drogi, ale do końca nie wiedząc jak ta droga
ma przebiegać w szczegołach, Zwroctł uwagę na to, ze kiedyś była koncepcja aby cała ul.
Daszyńskiego była włączona w ulicę śródmiejskąz rozjazdami w lewo w okolicy Młyna na
Okopisku trczjazdami w prawo aby utworzyc rcdzaj ronda, a skoro byłaby to ulica
dwukierunkowa to rozwiązante ruchu juz w kierunku Posady, czy w innych kierunkach
odbywałoby się w sposób bardzo płynny, bo gmina dysponuje tam sporym skwerkiem, który
mogłby być rozjazdęm z tej drogi. Ponadto w niedalekiej przyszłości nastąpi rozwiązanie
tematu dworców autobusowych, czyli lokalizacji dworca autobusowego, który zebrałby
powiatowy ruch autobusowy zarówno środków od transporlu prywatnego, jak i miejskiej
komunikacji w jednym określonym miejscu. Przewodniczący Rady popiera prośbę Radnego
Pana Macieja Drwięgi, ponieważ jest bardzo duzo niewiedzy w tym temacie i bardzo duzo
koncepcji.
Odniósł się równiez do py.tania Radnego Macieja Drwięgi dot. sporu Towarzystwa
Gimnastycznego ,,Sokół". Poinformował, że na pełnionym przęz niego dyżurze w Urzędzie
Miasta byli trzej Panowie z Towaruystwa Gimnastycznego ,,Sokół". Panowie opowiadali
o jakiś szkleniach konstrukcji, o jakiejś estakadzie 200 m biezni , o roznych wielu tzeczach
tylko nie o tym jak rozwtązać problem aktualny. A kiedy zostały cytowane przęz niego
dokumenty dot. wydatków miasta na sport, co robi się w temacie boisk ttd., a także
zacytowane zostało pismo, które było odpowiedzią na list Burmistrza Miasta z kolejną
i ostatnią ofertą dla Towarzystwa Gimnastycznęgo ,,Sokół", a mianowicie o przekazanlu
gruntów które są kortami tenisowymi i gruntu powyższej kortów tenisowych zdumienie tych
Panów było ogromne, bo nie wiedzięli ze takie pismo zostało skierowane. Jako członkowie
Zarządu Towarzystwa Gimnastycznego,,Sokół" powiedzielt, że nic na ten temat nie widzą
i odpowiedź na to pismo jako od nich członkow zarządu byłaby zupełnie inna. Wiele rzęczy
zostało wyjaśnionych i we wzajemnym myśleniu poprawionych, natomiast nie było to żadnę
oficjalne stanowisko Towarzystwa Gimnastycznego,,Sokół".

Radny Pan Piotr Lewandowski odniósł się do kwestii drogi środmiejskiej. Poinfbrmował,
żeby podczas dyskusji nie mozna ominąć ważnego aspektu rozwoju urbanistycznego miasta
na terenie dawnej Posady sanockiej, gdyż MPZP ,,Jasna - I" i następne plany spowodują
rozwoj urbanistyczny części Sanoka.

Radny Pan Jan Biega poruszył kwestię dot. ul. Piłsudskiego i ul. Sobieskiego. Na dyżurze
Radnego mieszkanka Sanoka złożyła skargę na zbyt duze dziury utrudniające dojazd
szczególnie małym samochodom, Odpowiedź Burmtstrza była taka, że to na wykonawcy
ciązy obowtązek uzupełnienia ubYkow w drodze w trakcie realtzacji inwestycji. Radny
stwierdził, że wykonawca nie wykonuje na biezące tych czynności i zaproponował aby
pojechać i sprawdzic zńaszcza ul, Sobieskiego, co jakiś czas wystarczyłoby te dziury
uzupełniać kruszywem i problem by nie było.
W kontekście tragicznych zdarzeń z opieki medycznej jakie miały miejsce w kraju, Radny
zwtocił się z zapytaniem czy mozna spodziewać się jakiego rapoftu ze strony Niepublicznego
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Miejskiego SPZOZ na temat sprawowania opieki medycznej w dni wolne i w porze nocnej
z transpofiem, zabezpleczeniem itd.?

Przewodniczący Dzielntcy Zatorzę Pan Franciszek Podulka w imieniu mieszkańców ul.
Konarskiego (działka nr l448) zwrocił się po raz kolejny z prośbąo naprawienie nawierzchni
tej ulicy i miejsc parkingowych. Pismo mieszkańców zostało przekazane do Urzędu Miasta l2
września 20II r. i do tej pory nie wpłynęła żadna odpowiedź.
Mieszkańcy okolic ul. 800-1ecta zwracają uwagę na bardzo zły stan barierki odgradzającej
potok Płowiecki od chodnika, szczególnie na wysokości ul. Pogodnej, zamtast spełniać
funkcj ę b ezpie czeństwa barierki stanowi ą zagr ożenie.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk odniósł się do wypowiedzi Radnych.
Odnośnie sy.tuacji w fabryce autobusów, to Autosan dla miasta jest bardzo istotny, jest nie
tylko tym, ktory daje jeszcze kilkuset osobom w dalszym ciągu zatrudnienie, a czy płaca jest
płatna regularnie, czy mniej regularnie, czy będzie obniżana na to miasto nie ma wpływu.
Natomiast dla zakładu, który dla tego miasta zrobił tak wiele, dla zakładu ktory był
miastotwór czy , ktory w roku ubiegłym obchodził 1 80-1ecie władze miasta maj ą swój moralny
obowiązek i obowiązek gospodarza miasta, i insty{ucjonalny. zroblc wszystko aby zakład
w okresie transformacji w jakiś sposob wspomóc. W sprawozdaniach było przedstawione
jakie kroki przez te wszystkie lata miasto robiło dla Autosanu, łącznie z uchwałami
intencyjnymi, polecającymi, dającymi mozliwość kredytowania dla zakładu. Na dzień
dzisiejszy cały czas jest kontakt z zarządem f,trmy, oraz cały czas są informacje na bieżąco
o tym jakie trudności zakład przechodzi, łącznie z przedwczorajsząbardzo trudną sytuacją
energetycznązakładu, kiedy padły dwa duze przewody l zakład stanął bez prądu. Problemem
jest wielka konkurencja i wszystko to od czego Autosan ponosi koszty, mianowicie
w zdobywaniu rynku autobusów miejskich gdzie po paru latach nie produkowania autobusów
miejskich z powrotem zaczęto wdrażac kilka modeli autobusów, kiedy zakład produkujący
autobusy mie.jskie w Jelczu został zlikwidowaniu, a Autosan przejfl produkcję autobusow
własnych. W poprzedniej kadencjt, apoczątkiem tej kadencji w efekcie, miasto uzyskało
z projektu unijnego Regionalnego Programu Operacyjnego zakup 7 autobusów miejskich.
Wreszcie taka firma jak Autosanmazaległości w stosunku do miasta i Burmistrz nie ma sobie
nic do zarzucęnia jako gospodarz miasta mający mozliwość prawną nie egzekwowania
w sposób drastyczny nalezności płynących ze strony Autosanu w stosunku do firmy.
Oczywiście musi dbać tez o swoj e bezpieczeństwo, jako tego, który moze być w którymś
momencie wskazany jako osoba która nie egzekwując podatku od firmy Autosan działa na

szkodę gminy, finansów miasta itd. Najmniejszym problemem jest wdrozenie windykacji,
najmniejszym problemem jest uruchomienie windykacji bezpośredniej przęz gminę, ale czym
to skutkowac mogło do tej pory dla Autosanu - wstrzymaniem jakiegokolwiek kredy,towania

produkcji biezącej, dlatego ze pojawia się zaraz komornik, atakżę blokada konta co

wiązałoby się z nie wypłaceniem pracownikom tego co dzisiaj jest płacone nieregularnie,
w połowie pensji. Ten zakład dalej ma szansę funkcjonować na rynku w liczbie ograniczonej
pracowników, która jest teraz ok. kilkuset. Robią wszystkie aby kontrakty zRzeszowem były
ztęaltzowane wczęśniej, aby móc tym samym uzyskać wcześniejszą zapłatę z programl)

operacyjnego co poprawi płynność finansową zakładu, to samo w przypadku Lublina i innych
kontrahentów, którzy dalej są Autosanem i jego produktami zainteresowani, Prowadzone są

przez Autosan rozmowy z wieloma kontrahentami krajowymi i zagranicznymi, jest spisane

porozumienie na produkcją obronną z Ministerstwa Obrony Narodowej, śIedzą to wszystko

pracownicy zakładu, jeżdżąwszędzie tam gdzie można zdobywac potencjalne rynki, Rosja,

Kaliningrad i inne kraje łącznie z Włochami gdzie docelowo można tą produkcję wdrażac.

Oczywiście w gazetach piszą że kilka autobusów dziennie pojawia się na serwisie
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w Autosanie, z sanockiej komunikacji miejskiej, z rzeszowskiej itd., Autosan ma tego
świadomośc, stała ekipa serwisowa funkcjonuje w Lublinie, tak samo jest gotowość w innych
miasta, ale to jest konsekwencja wprowadzania nowych produktow na rynek. Szkoda, ze
artykuł w Nowinach nie zawarł jednej informacji, a mianowicie mercedesy które jedno
z miast polskich zakupiło, też były sytuacje takie kiedy cztery dziennie nie wyjezdżało na
trasę, ale zauważa dziennikarz, że dotyczy to tylko autobusów marki Autosan, Sancity 10

i szkoda, żę tak jest, bo Autosan ponosi konsekwencję tego negatywnego oddziaływania
konkurencji. Nie jest to odpowiedź na pytania Radnego Andrzeja Chrobaka, ale tymi ruchami,
które we współpracy i w porozumieniu z Autosanem małymi kroczkami chcą robić, to po
prostu ratowanie Autosanu za wszelką cenę, bo to dalej kilkaset osób, dalej perspektywa
trwania na rynku, dalej szansa podtrzymania nie tylko tradycji, bo to zakład, to ludzie"
Odnośnie nie egzekwowania podatku to wystąpili do Sądu z Panęm Skarbnikiem o tzw.
wprowadzenie hipoteki jako potencjalne zabezpieczente w przypadku negatywnych
scenariuszy w stosunku do Autosanu. Chcą zrobtc wszystko aby ratować to co jeszcze jest do
uratowania. Autosan był jednym z inicjatorcw uruchomienia w Sanoku klastra, klaster który
chcą uruchomić będzie w pierwszym etapie swojego działanta dotyczył galwanizerni,
a wszystkie zakłady będące podmiotami w obrębie tego klastra, będą miały mozliwość za
symboliczną opłatę korzystania z galwanizerni jako jeden z głównych kierunków
napędowych klastra. Prowadzone były rozmowy z właścicielem Sobiesławem Zasadą na
temat ewentualnych zmian właścicielskich, mozliwości poszukiwania odsprzedania pakietu
większościowego, prowadzone są rozmoluy łącznte z sanockimi przedsiębiorcami. Trzęba
zrobic wszystko aby temu zakładowi pomóc.
Odnośnie wprowadzenia karty rodzin wielodzietnych, to Burmistrz myślał o tym, niektóre
samorządy duzych miast to wprowadzają. Jest to pomysł bardzo ważny, niezbędny tylko czy
to jest jedyna droga, jedyny kierunek pomocy ludziom mało średnto zarabtalącym lub wcale
i czy to jest pomoc dla biedy w Polsce, która narasta, jest tragtczna i coraz gorsza w naszym
wydaniu równiez sanockim, nie. Takimi kroczkami można zrobić wiele i jezeli trzeba będzie
to będzie taki wniosek przedłożony do Rady Miasta. Burmistrz odniósł się do tego co było
mówione na ten temat na Zwlązku Miast Polskich. Choćby samorządy takimi małymi
kroczkami starałyby się zrobić duzo, karty, pomoc miejskich ośrodków pomocy, zakup
podręczników, stypendia dla uczniów itd., to jeżeli państwo systemem finansów publicznych
nie pomoze rodzinom biednym, nie wspomoze polską biedą w okresię tak trudnym jak teraz,

to nic z tego nie będzie, choćby wszyscy samorządowcy w Polsce chcieli jak najlepiej, to rola
państwa. Takimi krokami jak narodziny dziecka i to becikowe bezsensu wyśmiewane, bo
w Polsce becikowe to 1000 zł,, a w Rosji dla nowo narodzonego dziecka rodzice mogą
otrzymac pomoc w kwocię 5000 dolarów i to są rządowe działania,lecznictwo, pomoc dla
rodzin wielodzietnych w zakupie leków, a w Polsce tego nie ma, i stać na to Słowację,
Węgry. Nie jest to żadna polityka ze strony Burmistrza, tylko jest to coś co powinni
dostrzegać wszyscy jako współodpowiedzialni za własną lokalną biedę. Burmistrz
przypomniał w jaki sposób Gmina Miasta Sanoka pomaga, mianowicie stypendia dla dzieci
z rodzin o niskim dochodzie, dozywianie, pomoc w zakupie ksiązek, zimowiska dla dzieci,
pomoc materialna bezpośrednia dla rodzin, poprzez miejski ośrodek pomocy społecznej,
poprzez tzw. wywiad społeczny jest wskazanie rodziny gdzie się zaczyna coś źle dzlac
z punktu widzenia braku finansów, spadku ekonomii, tam się włącza gmina, szuka, chce
pomóc, to sygnalizują szkoły, dyrektorzv, pedagodzy szkolni. Wszędzie tam gdzie mogą
reagują ale to nie jest wystarczające, jeżeli nie będzie systemowego wspalcia państwa
przeciwdziałającego biedzie to nic nie będzie, ta bieda będzie się jeszcze bardziej pogłębiać.
Wyludnianie, to całe Podkarpacie się wyludnia, stabilizacja jest w Rzęszowie, ktory się
rozszetza wchłaniając miejscowości ościenne dookoła. Jest to czasowe, i kilka jest tego
przykładów, jest emigracja sezonowa, za prac% za v,rykształceniem itd. Niestety chorobą tego
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państwa jest kilkaset osób po studiach w Sanoku bez pracy zarejestrowanych w lJrzędzie
Pracy na kilka tysięcy bezrobotnych, gdzie statystyki Sanockiego Powiatu mają jeden
znajniższych wskazników bezrobocia w skali całego województwa, ale nie jest to żadnę
pocieszenie. Jeżęli na studia czy jakąkolwiek szkołę dziecka składały się czasem dwa
pokolenia, brali na to kredyty, pomagali i dziecko skończyło studia, młody absolwęnt
przychodzi. rejestruje się, szuka pracy i nie ma tej pracy pTzez rok, dwa, trzy. Dlaczego
Burmistrz wnioskuje aby dostać jak najwięce1 staży, bo właśnie takimi drobnymi krokami
można tym ludziom pomóc, chociaż nie są w stanie dawać wszystkim zatrudnta. Ci młodzi
absolwenci czująwielki żal do tego miasta, województwa, państwa bo nie ma nic, zadnego
mechanizmu pomocy absolwentom, którzy chcieli by tutaj zostać, pracować, dlatego wańo
prace publiczne dla kilkunastu osób wprowadzic, organizować staże, prace interwencyjne itd.
Mówi się, ze w ościennych miejscowościach tworzone są miejsca placy, Burmistrz podał
przykład firmy sanockiej PASS-POL ktora już zatrudnta ponad 2500 ludzi, gdzie w ciągu
trzęch lat ponad l100 osob zostało zatrudnionych, to nie jest bezznaczenia. Pilnuje sytuacji
w miejskiej spółce SPGK, gdzie wypadałoby chcąc dopinać rachunek ekonomiczny firmy
zmniejszyć zatrudnienie, ale Burmistrz ma świadomość tego co to jest strata pracy, więc
zrobtą wszystko, żeby tam gdzie mająjakąkolwiek mozliwośc decyzyjną i pracodawcom,
i pracownikom pomagać.
Odnośnie drogi środmiejskiej to lada moment zostanie przedstawiona w Urzędzie Miasta na
korytarzu wizualizacja pełnego przebiegu i opisu drogi średnicowej. Burmistrz zaapelowała
do Przewodniczącego Rady aby na sesji Rady Miasta został zorganlzowany pokaz przebiegu,
zasadności tej inwestycji, mechanizmu finansowania, łącznie z tym. że zostanąprzedstawione
listy i podpisy osób z ulic z całego potencjalnego przebiegu drogi średnicowej wsparcia
mieszkańców widzących sens lokalizacji tej drogi.
Odnośnie Galerii Sanok, to jak najbardziej są za tym aby w mieścię powstawały obiekty
architektoniczne godne miejsca, i nie ma zagrożenia dla projektu, który ma pozwolenie na

budowę, do l kwietnia zostanie wyłoniony wykonawca. Główny inwestor stwierdził, ze
będzie to jeden z ładniejszych obiektów galeryjnych w południowej Polsce, z wjazdem
podziemnym od ul. Jagiellońsktej, z gornym garażem na dachu i z garażem dolnym. Dzisiaj
jest 82% obiektu skomercjalizowanego, a chętnych ktorym się odmowiło jest co najmniej
kilkadziesiąt firm, intencja i polityka głownego właściciela jest taka aby przede wszystkim
były to markowe sklepy, a wszystko to co zostanie do komercjalizacjtbędzie wyłaniane jako

uatrakcyjnienie obiektu galeryjnego. Miastu bardzo na tym zależy, bardzo zależy na

otoczeniu, na bryle.
Odnośnie barierek przy Potoku Płowieckim to sprawa zostanie monitowana do Powiatu
Sanockiego,

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz odniosł się do pytania Radnego Jana Biegi dot.

opieki medycznej. Poinformował, że na Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej sprawa był
dyskutowana, Dyrektor Miejskiego ZOZ * u przedstawiał problem opieki nocnej i nie ma

żadnego zagrożenia, ale taki raport zostanie pisemnie przygotowany i przedstawiony na

Radzie Miasta.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, że walczą o kolej dla Sanoka
i całego regiony, złożonę zostało pismo do Marszałka Karapyty z wnioskiem o przyjęcie linii
kolejowych. do KrościeŃa i Łupkowa. Ma to bardzo duże znaczenie dla Sanoka, bo jezeli
Zagórz utraci znaczęnle węzła kolejowego, utraci równiez mozliwość nocowania składów
pasazerskich co będzie skutkowało tym, że nie będzie żadnego porannego pociągu z Sanoka,
poniewaz pociąg będzie musiał najpierw przyjechac z Jasła czy z Rzeszowa i to będzie

wymagało paru godzin na dojazd do Zagorza, więc ten pierwszy pociąg będzie zbY poźno
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żeby dojechać gdziekolwiek. nawet do pracy, Taka organizacja kolei jest nie do PrzYjęcia,
dlatego trzęba Źrobić wszystko żeby uttzymać w przejezdnoŚci w ruchu tamte linie abY

zagorz utrzymał cały czas status węzła kolejowego. Oprocz tego w ramach PodkarPackiego

Trójmiasta przygotowywany jest projekt na dofinansowanie ze środków norweskich na

wspolną stralegię rozwoju transportu pomiędzy trzema miastami Jasło - Krosno - Sanok, ale

priy okirjl, jeielt te środki będą możliwe do pozyskania chcą zrobić tą strategie duŻo szerzej

nlziytt<o iransport, chcą aby współpraca od tej pory poleg ała na zasadzie komPlementarnoŚci

a nie konkurencyjności, nie mŁsensu konkurowaó z ośrodkami które sąrównego rzędu tak

jak nasz, trzęba zna|eźć słabe i silne strony i rozwijać się w tym kierunku, żebY moŻna bYło

się wspolnie rozwijać jako przeciwwaga dla północnej części województwa PodkarPackiego.

Następnie udzielił odpowiedzi na pytania Radnych.
odnośnie chodnika na ul. Dworcowej to wystąpią do Gęneralnej Dyrekcji Drog KrajowYch

przynajmniej o remont krawęznika.
banos"i. piu., na ul. Białogorskiej to w tej chwili stanowi zaplecze budowy Placu Sw.

Michała. plac zostanie uprzątnięty do końca kwietniu i przywrócony mieszkańcom miasta.

Jeże1i zostaną pod koniecroku jakieś środki na prace projektowe zostanie ogłoszony konkurs

na zagospodarowanie tego terenu
odnoinie trasy środmiÓ3st<ie; to jest szansa rozwoju południowego SródmieŚcia, obszar

pomiędzy ul. polną a ul. sienkiewicza jest to terenem całkowicie zapomniany pTZeZ ludzi.
^ut. 

cieti-w planie zagospodarowania przestrzennego jest jedną z głownYń ulic środmiejskich

z pięknym plu..-, di to mozliwość uruchomienia całego południowego SródmieŚcia, duzYch

teienow, kóre tak naprawdę miasto będzie mogło skonsumować, nie wsPominając już jak

potrzebny jest dla naszego miasta bajpas dla całego ruchu samochodowęgo. Prawoskręt ul.

beksińskiąo jadąc na posadę jest jedną z najbardziej kluczowych rzeczy na rondzie

Beksińskiego dla mieszkańców sanoka z Dąbrowki jadących na posadę.

odnośnie |udowy budynku komunalnęgo to wszystkie możliwe analizy wskazują Że

opłacalność budowy takiego budynku dla budzetu miasta jest znikoma. Zakładając, Że trzeba

by było pokrywać roznice pom tędzy czynszem jaki jest w mieście, najwyższY w tej chwili jest

3',70'za-mż,'& koszt budowy i eksploatacji, czyli amortyzacji budynku w okresie 20-1etnim

wynosi ok. 12-20 zl. ru'^'to roznicę tą miasto musiałoby pokryĆ. Jezeli chcielibY

w partnerstwie publiczno-prywatnym to jest nieopłacalne bo byłby to roczny koszt, który

pry*utny prredsiębio rca iądałby od miasta. czyli tzw. rożnica pomiędzy wynajmem a opłatą

b*tępo*ą wynosiłaby ok. 600 tyś. zł. rocznie. Popyt na mieszkania w Sanoku jest słabY,

..ny *ynuimu mieszi.ań są bardzo niskie, nawet patrząc na to, ze komercyjny wynajmem

mieszkań jest w praktyce ,i tuk niskie ceny i jest tak duzo wolnych mieszkań, jest tężbardzo

duzo mieŚzkań nie sp.zedanych przez deweloperów, Przy niskich czYnszach jakie są to
wszystko powoduje nieopłacalność tuki.go projektu, Będą się starali stawiaĆ jednak na

budównictwo socjalne o podwyzszonym standardzie, w tej chwili są zbierane ofertY i szuka

się odpowiedniej, optymalnej tbchnologii, która byłaby mozliwie teżtania w eksPloatacji, bo

im wĘkszu pury*ość budynku tym jest on bardziej pożądany. Dobrym pomysłem jest

projeki,,mieszkania na star1'] jest to pomysł Austriacki, mieszkań które są dla młodYch ludzi

po 
" to żeby ułatwić im wystartowanie, założęnl,e rodziny, osiedlenie się w mieŚcie,

maksymaln-ie w takim mieszkaniu można zamieszkiwać do 5 lat. Mozliwe, że na taki Projekt
byłoby wsparcie w funduszach unijnych.
odnośnie Domu Przedpogrzebowego na cmentarzu południowym to jest W Planach
zagospodarowania cmentarza, natomiast w tym roku nie staĆ miasta na budowę. Jest

olńrymia potrzeba budowy takiego Domu i będą starania aby zna|eźć na to Środki na rok

ż0I4. W tym roku będą chcieli ten cnentarzbardziej upiększyĆ, w kwietniu będą sadzone

drzewa, w związku z czym Zastępca Burmistrza zaprosił wszystkich RadnYch, nie tYlko do

sadzenia drzew ale rowniez do fundowania drzęw.
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OdnoŚnie ulgi śmieciowej na rodziny wielodzietne to jest to analizowane, bo jest taka
mozliwoŚć ale ttzeba to dokładanie przeliczyc, ponieważ rożnicę znowu trzeba by było
pokryć zbudzetu.
Odnośnie Galerii Sanok to zmiany będą do samego końca, do czasu kiedy będzie stan surowy
budynku. Elewacja będzie w kolorze piaskowym, budynek będzie bardzo nowoczesny,
w bryle, w funkcjonalności, Wizualizację mozna pokazac jaka jest na tym etapie, natomiast
detale architektoniczne będą uzgadniane po wybudowaniu w stanie surowym.
Odnośnie społdzielni mieszkaniowych w sprawie gospodarki śmieciowej i składanych
deklaracji to nie można powiedzieć nic co by wskazywało na to, że są w jakikolwiek sposób
niezadowoleni, zadnych protestów nie było do tej pory. Oczywiście jest to kłopot dla
spółdzielni, bo mozna spotkać się z rożnym oszustwami w deklaracjach, próbami zatajenia,
aIę trzębaprzęz to przejść.
Odnośnie dziur w jezdniach to dopiero ok. 20 kwietnia można się spodziewać masę żeby na
ciepło łatac dziury. Jeżeli dziury rzeczywiścte zagrażająbezpieczeństwu to w trybie pilnym
należy to zgłosić do Wydziału Gospodarki Komunalnej, wówczas zimnąmasą będzie się na
bieżąco łatać.
Odnośnie ul. Zielnej to trwają tam jeszcze prace porządkowe na boisku w Dzielnicy Zatorze,
po zakończeniu tych prac wykonawca inwestycji oczywiście naprawi ul. Zielną. Najwcześniej
naprawy będą w okolicach Wielkanocy bo jeszcze grunt jest niestabilny.
Odnośnie ul. Piłsudskiego i ul. Sobieskiego to jest to plac budowy, a wielu mieszkańców
traktuje to jako ulice dopuszczonę do ruchu. Zostały dopuszczone do ruchu warunkowo po to,
zeby nie blokować mieszkańcom dojazdu, jest to jednak ciągle plac budowy, na którym trzęba
zachowaĆ szczegolnąostrozność. Naprawy były robione 2 razy w tygodniu przęz całązimę,
tylko że te dziury czasami wypadały, bo jezeli w nocy był przymrozęk a w dzień odwilz to
było pełno dziut, teraz trzęba codziennie naprawiać. Roboty juz się rozpoczęły, za chwilę
będzie zamknięta ul. Grzegorza,będzie kończona ul. Piłsudskiego, za chwilę będzie robiony
chodnik przy PSS, asfaltowanie będzie robione w jednym momencie wszystkich ulic,
sadzenie drzew, takżę ten ruch budowlany będzie szędłbardzo do przodu. Kierownik budowy
poinformował, że place będą odbywały się na dwie zmiany tak, żeby wszytko zostało
zakończone zgodnie z terminami.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk dodał, że będą kolejne utrudnienia w Śródmieściu,
mianowicie zacznię się remont ul. Kościuszki. Zmiana nawierzchni i chodników
realizowanych przez Powiat będzie mozliwa wtedy kiedy miasto za pieniądze miejskie
realizowane spółką SPGK wymieni wodociąg, więc jest to inwestycja niejako wiązana. Koszt
wymiany będzie kosztował do miliona złotych. Jak poinformował Prezes SPGK będzie to
tzw. przestrzałowe, przeciskowe przeprowadzanie rut, czyli zminimalizuje to oddziaływanie,
ruch będzie wahadłowy ale będzie to uciązliwość. Wzięli bardzo duzą odpowiedzialność
realtzacji inwestycji i kosztuje to niestety brak społecznej akceptacjt, narzekają właściciele
sklepów, taksówkarze, komunikacja itd., ale Burmistrz ma nadzieje cały czas, ze dzięki
wsparciu pieniędzmi zeurnętrznymi, dzięki zaangażowaniu pieniędzy budzetowych zrobi się
coś co na wiele lat przyniesie tej części miasta Sródmieściu pozytek wymierny.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak kontynuując poinformował, że będą
konieczne vnryłączania ulic tylko nie będą długo trwały. Najgorszy moment będzie zataz po
Wielkanocy, zamknięta zostanie ul, Grzegorza z Sanoka, ul. Piłsudskiego, ul. Kościuszki od
ul. Daszyńskiego do ul, 3 Maja, ale zostało już 2 miesiące takich utrudnień, więc warto
przecierpieć żeby w pięknym Sanoku móc na wiosnę spacerować.
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Radny Pan Jan Biega poinformował, że popięra działania Burmistrza jeś|i chodzi o ochronę
Autosanu, natomiast trzeba mieć świadomośc jeszcze taką że ogłoszenie upadłości
przedsiębiorstwa wcale nie musi lezeć w rękach Burmistrza w tym konkretnym przypadku,
ani w rękach Prezesa Gaika, a możę lezeć w rękach jakiekolwiek kontrahenta, ktory się
będzie czuł nięzadowolony i taki wniosek o upadłość zgłosi. W ostatnich dniach na terenie
Sanoka jedna z dużych firm zatrudniająca ok. 250 ludzi zmuszona została do ogłoszenia
upadłości i te 250 osob juz będzie do zwolnienia. Ponadto firma, ktora jest połączona
umowami z Innąfirmą i zalega dla niej pieniądze, żę 100 osób nie otrzymało w tym miesiącu
poborów, czyli tak w perspektywie w najbliZszych miesiącach jest 340 ludzi do zwolnienia
i zasilenia grona bezrobotnych. Zaapelował do Burmistrza Miasta i Przewodntazącęgo Rady,
jako osob ktore jeżdżąna rożne fora, czy to Związku Miast Polskich, spotykają się z posłami,
z Marszałkiem Województwa, aby wykorzystali wszystkie mozliwości, żeby lobbować za
zmnnąustawy o zamówieniach publicznych. Jest to chora, korupcyjna ustawa, który kieruje
się tylko jednym wyznacznikiem, minimalna cena która nie wynika z niczego. Kryterium
cenowe powinno być urealnione do najniższej płacy, bo to jest wyznacznikiem poziomu
kosztów dla kazdej firmy i wyznacznik ceny nie powinien być jedynym wyznacznikiem
w ustawie o zamówieniach publicznych.

Burmistrza Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, ze uchwała ZwiązkuMiast Polskich na
Komisję wspólną rządu i samorządu z ż009 r. poruszała ten problem, od tego czasu nic nie
zostało zmienione w ustawie o zamówieniach publicznych. Dekoniunktura gospodarcza
będzie się pogłębi ać i jeżelt samorządy będą obciązane wszystkim tym co rząd dokłada cały
czas, to będą musiały reallzowac zadania poprzez obnizone subwencje z budżetu miasta,
a następnie doprowadzi to do tego, ze nie będzie inwestycji, a jeże|i nie będzie inwestycji to

firmy w przetargach nie będą miały co wygrywać, co doprowadzi znowu do utraty pracy
przez r obotników, przedsiębiorców.

Radny Pan Maciej Drwięga zwróctł się z pytaniem odnośnie alternatywy objazdu
remontowanego mostu Olchowieckiego przęz Białą Gorę.

Zastępca Burmistrza Pan Zięmowit Borowczak odpowiedztał, że dzisiaj problemy zwlązane
z mostem Olchowieckim są duzo mniejsze niż na początku. Cały czas pracują słuzby liczące
ruch i co tydzień światła są korygowane na moście. Dzisiaj ten ruchu w miarę płynnie
przebiega, karność kierowców wzrosła, oczywiście w momencie kiedy ze Stomilu v,ryjezdżają

pracownicy siłą rzeczy na te kilka razy trzeba przejechać i tak samo jak jadą do pracy na
godz.7 i to są jedyne momenty kiedy robi się korek, ale tych samochodów jest takdużo,że
nawet normalne skrzyżowanie by tego nie przyjęło. Ptzęz Sosenki nie ma mozliwości
puszczenia ruchu, poniewaz nie są do tego przystosowane, asfalt jest tam połozony na pisaku
i jest to asfalt spacerowy a nie przeznaczony do ruchu samochodowego. Jedyne co mozna
zaproponować to jeżeli odgrodzi się Sosenki i przebije przęz działkę, którą miasto zakupiło na
początku roku na ul. Rybickiego mozna zrobic taką protezę, ale to będzie przejazd tylko
i wyłącznie techniczny, który tak naprawdę nic nie da. Najwazniejsze jest to aby utrzymac
drozność mostu Olchowieckiego w takiej formie, żeby były najmniejsze korki. W miesiącu
maju, czerwcu nastąpi zmiana strony mostu i będzie otwarta szersza część co powinno
usprawnić przejazd, nawet w ruchu nocnym będzie mogło być zlikwidowane wahadło.
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Prowadzący posiedzenie
Miasta Sanoka.
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